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»ممنوع ال....«ها
افرادی که نمی دانند ممنوع هستند یا نه

وزیر ارشــاد می گوید »ممنوع الکار« نداریم، چراکه این عبارت اساســا اشتباه 
است، »کار« کلمه ای فارسی است و »ال« نمی گیرد. جنتی تاکید دارد به جای 
آن بگوییم »ممنوع الفعالیت«. امــا او می گوید »ممنوع الفعالیت« هم نداریم، 
به این معنی که در این وزارتخانه لیســتی از افراد ممنوع الفعالیت وجود ندارد. 
موضوعی که تاکنون چندین بار از ســوی وزیر به صراحت اعلام شده و هربار با 
اعتراضاتی از سوی کســانی که خود را ممنوع الفعالیت می دانند، مواجه شده 

است.

اگرناممنرویآلبومیباشد،مجوزنمیدهند
یغما گلرویی، شــاعر و ترانه ســرا از آخرین کســانی اســت که به این موضوع 
واکنش نشــان داده اســت. او در حاشیه حضورش در نمایشــگاه مطبوعات 
امســال با اشــاره به این گفته علی جنتی که »ممنوع الفعالیت و ممنوع القلم 
نداریم« گفته است: »تاکنون دو عنوان کتاب از من منتشر شده، که هر دو در 
چاپ دوم یا سوم توسط ارشاد همین دولت مجوزش لغو شده است«. گلرویی 
با بیان اینکه از ده ســال پیش تاکنون نزدیک به 7 عنوان کتاب در ارشاد دارد 
که مجوز چــاپ نگرفته اند، می گوید: »ممنوع الکاری برای من فخری ندارد 
که بخواهم بی دلیل به آن اشــاره کنم. اما مرکز موســیقی در ده سال گذشته 
هیچ  نامــی از من در هیچ آلبومی نیاورده . ممکن اســت تعــداد محدودی از 
شــعرهایم در آلبوم ها خوانده شده باشد اما نام من مجوز نمی گیرد و الان هم 
اگر خواننده ای، آلبومی با اشعار من به دفتر موسیقی ارائه کند، مجوز نخواهد 
گرفت«. او می گوید مشــخص نیست چرا وزارت ارشاد دولت یازدهم به چاپ 
بعدی کتاب او مجوز نداده، اما سایت های تندرویی که به گفته او همان کسانی 
که پیش تربه عنوان گروه فشــار می شــناختیم، حالا پشت کامپیوترهای این 
سایت ها نشســته اند، برای آخرین کتاب او دو گزارش منتشر کردند که منجر 

به لغو مجوز انتشار این کتاب شده است.

گفتندنامههاییازبالارویپروندهاتاست
حســین زمان نیز بارهــا از طریق صفحه هایش در شــبکه هــای اجتماعی 
اعلام کرده اســت کــه ممنــوع الفعالیت اســت و پیگیری هایــش به جایی 
نرســیده اند. حســین زمان در بهمن 92 در یکی از پســت هایش نوشت که 
پیروز ارجمند، مدیر دفتر موســیقی وزارت فرهنــگ تلفنی به او اطلاع داده 
است که صلاحیتش برای انتشــار آلبوم و اجرای صحنه ای مورد تایید قرار 
نگرفته اســت. زمان نوشــته اســت که به او گفته اند نامــه هایی از بالا روی 
پرونده اوست. او که نزدیک به 6 سال می شود که اجازه انتشار آلبوم و اجرای 
کنسرت ندارد، شهریور امسال برای دومین بار در نامه ای به جنتی نوشت: 
»بیش از دو ســال از وزارت شــما در مجموعه دولت تدبیر و امید می گذرد و 
اینجانب کماکان بدون جواب مشــخصی از آن وزارتخانه در انتظار مانده ام. 
چند ماه بعد از شــروع به کار دولت جدید، طی چنــد نوبت، به معاونت هنری 
وزارت ارشــاد مراجعه کردم و هر بار در پاســخ به درخواســت اینجانب برای 
اجرای کنسرت موسیقی، پاســخ دادند نمی توانیم، چون از بالا به ما دستور 
داده اند و دو نامه روی پرونده شما هست که ما را از دادن مجوز منع می کند«. 

زمان در این نامه می گوید که در تماس های تلفنی و حضوری مســئول وقت 
حراســت وزارتخانه و مدیر دفتر موسیقی مســئله ممنوعیت را به او منعکس 
کرده اند و وقتی این موضوع را از معاون هنری وزارت ارشــاد سؤال کرده، او 
تاکید داشــته است که موضوع از دســت معاونت هنری خارج است و از بالا 
دســتور داده اند. او با بیان این موضوع از جنتی و مجموعه اش به دلیل عدم 
اجرای قانــون انتقاد کرده و گفته اســت: »موظفید به قانــون عمل نمایید. 
معاونت هنری شــما مســئول دفاع از حقوق هنرمندان است نه مامور ابلاغ 

دستورات مراجع فراقانونی«.

ممنوعالفعالیتیربطیبهوزارتارشادندارد
اما این موضوع در یکی دو ماه گذشته با خبر ممنوع الفعالیت شدن تعدادی 
از خوانندگان بیش از همیشــه مطرح شد. گفته شــد تعدادی از خوانندگان 
نامه ای از سوی حراست بخش فرهنگی وزارت اطلاعات دریافت کرده اند 
کــه در آن عنوان شــده به دلیل همکاری با ســایت »رادیــو جوان«، پخش 
کلیپ در شــبکه های ماهواره ای، برخی تخلفات در کنسرت های خارج از 
کشــور و... دیگر امکان فعالیت رســمی در ایران را ندارند. موضوعی که باز 
هم واکنش وزیر ارشــاد به آن ایــن بود که ممنوع الفعالیــت نداریم. این در 
حالی بود که این خواننــدگان پاپ در نامه ای به رئیــس جمهور به نوعی بر 
این موضوع صحه گذاشــتند و از مشــکلاتی که در این خصوص برایشــان 

پیش آمده، گفتند. 
در این میان اما محمدرضا شــجریان خواننده سرشــناس موسیقی سنتی 

نیز همچنان اجازه برگزاری کنســرت در ایران را نــدارد. موضوعی که 
نه تنها از ســوی شجریان مطرح شــده، بلکه معاون پارلمانی وزیر 

ارشــاد نیــز آن را تایید کــرده و از »محدودیــت قانونی« در این 
خصوص ســخن گفته اســت. نوش آبادی با بیان این موضوع 
تاکید کرده اســت که افرادی که محدودیت و ممنوعیت دارند، 
ارائه مجوز برایشــان دست وزارت ارشاد نیست و این وزارتخانه 

تنها موظــف به رعایت این محدودیت هاســت: »ایشــان 
محدودیت هایی دارند که توســط نهادهای دیگر قرار داده 

شده اســت و دست ما نیســت. ممنوع الفعالیت شدن افراد 
ربطی به وزارت ارشاد ندارد«. 

چرااینموضوعبهطوررسمیاعلامنمیشود؟
ممنوع الفعالیتی اما تنها »ممنوع« موجود نیست، در این سال 
ها بارها شــنیده ایم که افرادی ممنوع التصویر شده اند. مثلا 

فاطمه معتمدآریا، بازیگر سینما که نزدیک به 6 سال است که 
با مشــکل ممنوع التصویری مواجه اســت و می گوید دلیلش 

را نمــی داند. موضوعی که البته بــه نظر می آید 
هفته گذشته با پخش بخش 

هایــی از یکی از 
فیلم های او 

در صداوســیما، رفع شده است. یا برای مثال دیگر می توان به حذف »ربنا«ی 
شــجریان از نواهای پیش از افطار صداوسیما، اشاره کرد که به نظر می رسد با 
توجه به آن این خواننده نه تنها ممنوع الفعالیت که ممنوع الصدا نیز شده است.
درعین حال این مسئله تنها در مورد هنزمندان مطرح نیست. حجت الاسلام 
نقویان نیز مدتی اســت که شایعه ای مبنی بر ممنوع التصویری او وجود داد. او 
خود درباره این موضوع می گوید: »عملا این اتفاق افتاده است، اما اینکه رسما 
من ممنوع التصویر هستم یا نه باید از مسئولین رسانه ملی پرسید. من فکر می 
کنم که حرف ها و دیدگاه های من با مذاق مســئولان این رسانه خوش نمی آید 

و آن ها با نظرات من موافق نیستند«. 
درواقع در همه این موارد، موضوعی که مطرح است عدم شفافیت و عدم ابلاغ 
رسمی آن است. اینکه افراد خود از موضوع خبر ندارند و تنها وقتی در جریان روند 
اداری قرار می گیرند از موضوع مطلع می شــوند، اما در آن زمان هم همچنان 
از علت آن بی خبرند. چراکه ممنوع التصویری رسمی هم وجود دارد، کمااینکه 
همین چند روز پیش برای علی ضیا، یکی از مجریان صداوســیما اتفاق افتاد و 
موضوع و علت آن به طور رسمی هم به شخص ضیا و هم به مردم اطلاع داده 
شد. بنابراین اگر در سایر موارد نیز موضوع، دلایلش و نهاد تصمیم گیرنده آن به 
صورت شفاف و علنی اعلام و به فرد ابلاغ شود، هم افراد تکلیف خود را خواهند 

در فضای رسانه ای جلوگیری می شود.دانســت و هم از شایعه سازی 

برداشت برخی، از منویات رهبر انقلاب ساده انگارانه است
دستیار و مشاور عالی فرماندهی معظم کل قوا ، برداشت برخی، از منویات رهبر معظم انقلاب را سطحی و ساده انگارانه خواند. سردار سرلشکر پاسدار سید یحیی صفوی در بازدید میدانی از وضعیت آمادگی 
های دفاعی و امنیتی یگان های مستقر در خلیج فارس با اشاره به راهبردی بودن منویات مقام معظم رهبری ، گفت:عمق دید و تفکر رهبر معظم انقلاب نگاهی آینده نگر و نسبت به تهدیدات احتمالی نگاهی 

پیش دستانه است. وی افزود:متاسفانه برداشت برخی از جریانات فکری از منویات و فرمایشات مقام معظم رهبری ، برداشتی سطحی و ساده انگارانه است. وی ادامه داد:قانون اساسی جمهوری 
اســلامی ایران اختیارات رهبر انقلاب و روسای هریک از قوا را مشــخص کرده است و سیاستهای کلان نظام از اختیارات رهبر انقلاب اسلامی است و به نظر می رسد برخی از اظهار نظرهای 

اخیر شــعارهای انتخاباتی زود هنگام باشد. صفوی با اشــاره به نقش رهبر معظم انقلاب در حفظ و پاسداشت از حقوق ملت ایران، گفت:رهبر معظم انقلاب سکان  دار و دیده بان حقوق ملت 
ایران در مقابل انحرافات از اصول انقلاب وعدالت خواهی در مقابل جریانات داخلی و خارجی هستند. وی با تبین نقش نیروهای مسلح در صیانت از انقلاب اسلامی ایران ، گفت: مهمترین 

وظیفه نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران ، خصوصا سپاه پاسداران انقلاب اسلامی پاسداری از ارکان انقلاب اسلامی ایران است.

به نام ملت ایران محکوم می کنم
حسن روحانی رییس جمهوری در پیامی 
به فرانســوا اولاند همتای فرانسوی خود 
حــوادث تروریســتی و کشــته و مجروح 
شــدن تعداد زیادی از شهروندان پاریس 
را محکوم کرد. .متن پیام تسلیت روحانی 
به اولانــد به شــرح زیر اســت:حوادث 

تروریســتی و کشــته و مجروح شــدن تعداد زیادی از مــردم بیگناه در 
پاریــس موجب تاثر و اندوه فــراوان گردید.اینجانب بــه نام ملت بزرگ 
ایران که خود یکی از قربانیان پدیده شــوم تروریســم بوده اســت؛ این 
جنایات ضد بشری را شــدیدا محکوم و به ملت سوگوار و دولت فرانسه 
تســلیت می گویم.بی تردیــد مهمترین پیام جهــان در چنین حوادثی، 
عزم و اراده جدی تر برای مبارزه همه جانبه علیه گروههای تروریستی 

است.

شورا لیست ها را مشخص می کند
سید محمد رضا خاتمی در پاسخ به سوالی در 
خصوص لیست مشــترک اصلاح طلبان در 
انتخابات پیش رو گفت: لیست مشترک اصلاح 
طلبان به کمک شورای شهرستان ها و اصلاح 
طلبان شهرستان ها انجام خواهد شد. در هر 
شهرستان فعالین اصلاح طلب دور هم جمع 

خواهند شد و تصمیم می گیرند که چه کسی را به عنوان نماینده اصلاح طلبان 
انتخاب کنند. وی درباره محوریت نقش رییس دولت اصلاحات در ارائه لیست 
اصلاح طلبان گفت: احزاب، گروه ها و شخصیت های اصلاح طلب با محوریت 
ایشان جمع شده اند برای اینکه یک نهاد تصمیم گیری مشخص را داشته باشیم. 
خوشبختانه در همه شهرها این موضوع پا گرفته و شورای عالی انتخاباتی اصلاح 
طلبان هم که تاسیس شده است و با این شورا تصمیمات شخصی نیست و خود 

اصلاح طلبان با اجماع تصمیم می گیرند که چه کسی کاندیدای آنها باشد.

 لاریجانی خط قرمز پایداری نیست
امیرحسین قاضی زاده نماینده مردم مشهد و 
عضو شورای مرکزی جبهه پایداری در گفت وگو 
با تسنیم در پاسخ به سؤالی درباره ادعای یک 
نشریه اصلاح طلب مبنی بر تعین خطوط قرمز 
از سوی پایداری برای دیگر گروه های اصولگرا 
مبنی بر کناره گیری از لاریجانی و هاشــمی، 

گفت: این ادعا از اساس دروغ و با هدف اختلاف افکنی میان اصولگرایان مطرح 
شده اســت. وی با بیان اینکه، جبهه پایداری هیچ شــرطی را در فرآیند وحدت 
اصولگرایان مطرح نکرده است، ادعای خط قرمز بودن لاریجانی برای جبهه 
پایداری را بی پایه و اســاس دانســت و گفت که پایداری معتقد به وحدت با تمام 
نیروهای اصولگرا و انقلاب اســت. قاضی زاده درباره هاشــمی رفسنجانی نیز 
گفت:  همانطور که گفتم ما خط قرمزی در مجموعه کسانی که خود را اصولگرا 
می دانند، نداریم اما ایشان)هاشمی( در مجموعه اصولگریان تعریف نمی شود.

 این شورا 
موقتی است

رئیس شــورای مشــورتی اصلاح طلبــان گفت بنا 
نداشته عضو هیأت رئیســه شورای سیاست گذاری 
اصلاح طلبــان باشــد و قبل از رأی گیــری نیز عدم 
تمایــل خود بــرای تصدی این ســمت را بــه برخی 

اصلاح طلبان اعلام کرده است.
حجت الاسلام سید عبدالواحد موسوی لاری،  رئیس 
شــورای مشــورتی اصلاح طلبان طی گفت وگویی 
در مورد چگونگی تشکیل شــورای سیاست گذاری 
انتخاباتی اصلاح طلبان سخن گفته و تصریح کرده 

که این شورا موقتی است.
وی در پاســخ به ســؤالی مبنی بر اینکه آیا اختلاف 
شورای مشورتی و شورای هماهنگی اصلاح طلبان 
منجر به تشــکیل شورای سیاست گذاری انتخاباتی 
اصلاح طلبان شــد افزود: این نوع تصمیمات تک 
علیتی نیست و نمی توان مدعی شد تنها اختلافات 
منجر به اتخاذ چنین تصمیمی شــده اســت هر چه 
باشد اصلاح طلبان با آهنگ واحدی برای انتخابات 

وارد صحنه خواهند شد.
رئیس شورای مشورتی اصلاح طلبان تصریح کرد: 
آهنگ واحد به این معنا اســت که اختلافی شــکل 
نگیرد یا اگر اختلافی است رفع شود و با انسجام فضا 

به سمت اتخاذ سلیقه ای سوق پیدا نکند.
موســوی لاری در پاسخ به این پرسش که آیا شورای 
سیاســت گذاری اصلاح طلبــان می تواند به اهداف 
خــود دســت یابد، گفــت: اصلاح طلبــان هیچ گاه 
ایده آلیســتی،  آســمانی و ذهنــی فکــر نمی کنند و 
اعتقاد دارند این شــورا بیش از 80 درصد در اهداف 
خود موفق عمل خواهد کرد. وی در مورد سرلیستی 
ناطق نوری نیز اظهار داشــت: به نظر من پیشنهاد 
سرلیستی آقای ناطق نوری نوعی نگاه ژورنالیستی 
اســت تا نگاه واقعی. چون اولا او نامزد نیســت که 

بخواهد انتهای لیست یا ابتدای آن باشد.
رئیس شورای مشورتی اصلاح طلبان ادامه داد: اثر 
گذاری اصلی آقای ناطق نوری هنگامی اســت که 
او در جایگاه اصولگرایی که فهم درســت و منطقی 
نســبت به مســائل کشــور دارد،  در جبهه خود وارد 
صحنــه شــود. موســوی لاری تأکید کــرد: اینکه 
اصلاح طلبان بخواهند او را قــرض بگیرند یا اینکه 
ایشــان بخواهند به اصلاح طلبان نان قرض بدهند 
من چنین بده بستانی را مناسب و واقعی نمی دانم و 

دور از شأن آقای ناطق و اصلاح طلبان است.
وی اضافه کرد: ممکن است ائتلاف ها در هرزمانی 
صــورت بگیرد و مــن به لحــاظ سیاســی مخالف 
ائتلاف ها ارتباط هــای مقطعــی و انتخاباتی نبوده 
و نیســتم امــا معتقدم که ایــن بحث حاشــیه ای و 

غیرواقعی است.
رئیــس شــورای مشــورتی اصلاح طلبــان کــه در 
جلســه اخیــر شــورای سیاســت گذاری انتخاباتی 
اصلاح طلبــان به عضویت هیئت رئیســه آن درآمد 
می گوید کــه من قبــل از رأی گیری به آقــای مبلغ 
یادداشت دادم من نامزد هیچ  مسئولیتی در این جمع 
نیســتم و بنا ندارم که به عنوان عضو هیئت رئیســه 
کمک کنم اما ظاهراً یا این خواسته مطرح نشده و یا 

اینکه دوستان به آن توجهی نکردند.
موســوی لاری تأکید کرد: من بنا نداشــته و ندارم 
که عضو هیئت رئیسه باشــم درصورتی که دوستان 
بپذیرند من در کنار دوستان خواهم بود. نمی خواهم 
به عنوان عضو هیئت رئیسه به ایفای نقش بپردازم. 
به دکتر عارف گفتم و به آقای رســولی هم یادداشت 
دادم اما یا مطرح نشده و یا دوستان لطف داشته اند 
و رأی داده اند که ان شــاالله من بتوانم متقاعدشان 

کنم که عضو هیئت رئیسه نباشم.

روزنونوشت:»تحریممبارک«
اگر این عمل تحریم را رقبای اصلاح طلب این نشریات و خبرگزاری ها مرتکب شده  بودند معلوم نیست چه برچسب هایی می خوردند از 

قبیل ضدیت با نظام و شاد کردن دشمن و اجرای دستور خارجی ها، و ای بسا برخی از آنها اکنون در بازداشت به سر می بردند.

جمهوریتنوشت:»تاییدبرجامتوسطمراجعتقلید«
بعد از تایید برجام توسط مجلس شورای اسلامی، شورای نگهبان و مقام معظم رهبری، حال به امضای مرجعیت نیز رسیده است. بنابراین 

استقبال مراجع عظام از آقای ظریف به معنای اتمام حجت شرعی است.

الفنوشت:»آیاهرکسازبودجهیکشورسهمیدارد،حقانتقادبهدولتندارد؟«
این مدل رفتاری آقایان احمدی نژاد و روحانی حکایت از رفتاری سلطنت مآبانه و نوعی نگاه از بالا دارد که گویا صدقه ای از جیب شخصی 

خود تقدیم ملت کرده اند.

افکارنیوزنوشت:»چهکسیرئیسمجلسدهمخواهدشد؟«
اگر چه هنوز برای نتیجه گیری برای ریاست مجلس دهم بسیار زود است اما به جرات می توان گفت افرادی همچون عارف، لاریجانی و 

جلیلی،مهمترین کاندیداهای انتخابات پیش رو برای کسب کرسی ریاست مجلس هستند.

صراطنیوزنوشت:»آیاایرانبایددرکنارفرانسهباشد؟«
بعید نیست انفجارهای پاریس، در روزهای آینده بهانه ای برای اقدامات خرابکارانه و مداخله جویانه فرانسه و غرب در دیگر کشورها از 

جمله سوریه شود. از همین رو مقامات کشورمان باید در موضع گیری های خود دقت فراوان کنند.

عکس روزسایت نگار

صبح امروز از تمبر انتخابات 
هفتم اسفند رونمایی شد. دهمین 
دوره مجلس شورای اسلامی و 
پنجمین دوره مجلس خبرگان 
هفتم اسفند ماه سال جاری برگزار 
خواهد شد. همزمان با رونمایی 
از تمبر انتخابات، از صندوق 
رای شفاف و دستگاه اخذ رای 
الکترونیکی نیز در وزارت کشور 
رونمایی شده است. وزارت کشور 
درصدد است که انتخابات مجلس 
شورای اسلامی و خبرگان رهبری 
را در 9 کلان شهر به شکل تمام 
الکترونیکی برگزار کند.

خبرنامه


